
V Libochovanech dne 22. března  2010 

  

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

  

Včera jsme utopili společnými silami paní Zimu – Moranu a dnes, jak to tak už od časného rána 

vypadá, opravdu Jaro nastupuje. Svítí sluníčko jako o závod a hřeje. To se to bude na zahrádkách 

vybarvovat. 

  

Nedělní oslavu příchodu jara si nenechalo ujít mnoho našich obyvatel, dětí s rodiči i prarodiči, přijelo i 

hodně přespolních. Pořádající libochovanské sdružení „Polabské děti“ připravilo krátký a příjemný 

program, na kterém vystoupily děti z naší mateřinky s říkadly a žalhostický Vinohrádek ze ZŠ s jarními 

písničkami. Utopení Zimy následovalo a potom ozdobené jarní větvičky kudrnaté vrby a pichlavé 

borovice donesly děti na Obecní úřad. Přivítala jsem je moc ráda, ozdobené „líto“, jak se novému jaru 

asi po staročesku říká, jsem společně umístili do připravené kamenné vázy. A protože za malou chvilku 

budeme slavit velikonoce, přidala jsem k nim ještě tradiční velikonoční postavičky zajíčka, a kohoutí 

rodiny. A jaro může začít. Akce byla ukončena opékáním vuřtů, všem chutnalo. 

  

Ještě před několika dny při procházce kolem Labe bylo všechno v pořádku. No a v neděli si mohli 

všichni zúčastnění všimnout, jak se nějaký málo inteligentní jedinec zviditelnil na instalované průlezce 

u venkovního posezení na nábřeží. Ručně motané provazy, které tvoří hlavní část šplhavého zařízení, 

určeného hlavně dětem, přeřezal či přesekal, čímž uvolnil do té doby perfektně utažený výplet 

průlezky. Co k tomu dodat. Tohle dokáže udělat jen neuvěřitelný trouba a blbec v jednom. Jestli se 

dopátráme viníka, budeme trvat na opravě zařízení na vlastní náklady. Jeho samotného nebo rodiny. 

Nelze jmenovitě uveřejnit jméno, abychom se nedostali do křížku se zákonnou normou (upřímně si 

ale myslím, že v mnoha případech drobných přestupků by to pomohlo, především na vsích, kde se 

známe a ostuda se pak táhne několik let i desetiletí za dalšími členy rodiny), ale i tak se to mezi lidi 

dostane. 

  

Oficielně byl oznámen verdikt komise města z odboru památkové péče o tom, že žádost o podporu na 

opravu střechy kostela v letošním roce byla zamítnuta. Informaci o tom, že se členové divili, jak je 

možné, že jsme letos žádali znovu, abychom opravy dokončili, mě  zaskočila. Nějak jsem to 

„nepobrala“. Proč bychom neměli podat žádost o opakovanou podporu, no to tedy opravdu nechápu. 

Další žádost je podaná přes Místní akční skupinu, je registrována na ústeckém pracovišti Státního 

zemědělského intervenčního fondu, tak uvidíme. Když nebude podpora, nebude oprava. To dá rozum. 

  

Blíží se konec prvního čtvrtletí nového rozpočtového roku. Zatím naše finanční odhady vycházejí, 

nemáme na rozdíl od mnoha jiných obcí žádné velké finanční problémy. V tomto týdnu mám 

naplánované jednání s geodety, kteří pomohou dořešit pozemky potřebné k realizaci 

protipovodňového valu alespoň v I. etapě výstavby. Bude to úkol pro nově zvolené zastupitelstvo, 

stejně tak jako zpracování nového územního plánu celého katastru Libochovan a Řepnice. Doufám, že 



občané budou při tvorbě tohoto nového velice důležitého dokumentu aktivnější a svoje názory 

uplatní při veřejných projednáváních s zpracovatelem. To vše přijde na řadu na podzim a během 

příštího roku. 

  

V tomto týdnu proběhne v litoměřickém kulturním domě konference cestovního ruchu, kdo má zájem 

o turistiku, určitě by si tuto akci neměl nechat ujít.  Výstava kraslic a techniky zdobení je jako každý rok 

pořádaná v Libotenicích a to o tomto víkendu. Kdo má potřebu si nechat vyčistit peří ve svých 

přikrývkách bude mít příležitost. Na návsi v Libochovanech bude od tohoto čtvrtka stát pojízdná 

čistírna peří, budete si moci nechat i ušít potřebné polštáře a přikrývky. 

No a to je pro tentokrát ode mne vše.     

  

  

  

  

  

Na shledanou příště se těší starostka obce, Ivana Sklenářová  

 


